



مجلس البحث العلمي
The Research Council

الجائزة الوطنية للبحث العلمي (الدورة الخامسة / ٢٠١٨)

يسر مجلس البحث العلمي أن يعلن عن فتح باب التقدم للجائزة الوطنية للبحث العلمي في دورتها الخامسة وذلك اعتباراً من ٢٠١٨/٨/١م، حيث تهدف الجائزة إلى تحفيز الباحثين على إجراء بحوث ذات جودة عالية وأهمية وطنية للسلطنة. وتمنح الجائزة في كل من الفئات التالية:

جائزة أفضل بحث علمي منشور
للباحثين الناشئين (من غير حملة
شهادة الدكتوراه)



الفئة الثانية

جائزة أفضل بحث علمي
منشور للباحثين من حملة
شهادة الدكتوراه أو ما يعادلها
(استشاري أو استشاري أول
للأطباء فقط)



الفئة الأولى

محالات الجائزة:



الشروط العامة

١. ان يكون مقدم الطلب هو الباحث الرئيسي والذي يظهر اسمه على رأس قائمة مؤلفي البحث العلمي المنشور أو الكاتب الأول (corresponding author) بشرط أن يكون مشاراً إليه من قبل الناشر.
٢. أن يكون موضوع البحث العلمي المنشور ذا علاقة باحتياجات السلطنة ومرتباً بأحد مجالات الجائزة.
٣. أن لا يكون البحث العلمي المنشور قد سبق أن فاز بجائزة في مسابقة أخرى محلية أو دولية.
٤. أن يكون البحث العلمي قد تم نشره بعد تاريخ 2015/06/30 في إحدى الدوريات العلمية المحكمة المدرجة في (Scopus, Web of Science) أو في إحدى الدوريات العربية المحكمة المدرجة في صفحة الجائزة بالموقع الإلكتروني للمجلس.
٥. على الباحث المتقدم للتنافس على الجائزة إبراز ما يثبت أن الدوريات المنشور فيها البحث مدرجة في (Scopus, Web of Science) خلال فترة النشر.
٦. يحق لكل باحث التقدم بطلب واحد فقط للمشاركة في فئات الجائزة وفي مجال واحد فقط وسيتم إلغاء جميع طلبات الباحث الذي يتقدم في أكثر من فئة أو في أكثر من مجال.
٧. أن يكون الباحثون على استعداد لتقديم أي معلومات قد تطلبها لجان الجائزة.
٨. لا يحق لأي من أعضاء اللجان المقيمة التقدم للجائزة أو أن يكون أحد المشاركين في الطلبات المقدمة للجائزة.
٩. على مقدم الطلب إبراز ما يثبت عدم ممانعة جميع أعضاء الفريق البحثي من التقدم للجائزة.
١٠. قرارات لجنة التحكيم نهائية ولا يحق للباحثين الاعتراض عليها.
١١. يلتزم الفائزون بالجائزة بالحضور وتقديم عرض مرئي أو مصور عن بحوثهم الفائزة في الملتقى السنوي للباحثين والذي ينظمه مجلس البحث العلمي.
١٢. يتم استقبال الطلبات عن طريق الموقع الإلكتروني للمجلس www.trc.gov.om فقط مع إرفاق جميع الوثائق المطلوبة.
١٣. يتم إغلاق نظام استقبال الطلبات في تمام الساعة ٢٠:٠٠ من ظهر يوم الخميس الموافق 4 أكتوبر 2018م

الشروط الخاصة

١. يشترط ان يكون مقدم الطلب للفئة الأولى من الجائزة من حملة الدكتوراه أو ما يعادلها (استشاري أو استشاري أول للأطباء فقط).
٢. يشترط ان يكون مقدم الطلب للفئة الثانية من الجائزة من غير حملة شهادة الدكتوراه وقت نشر البحث.

للاستفسارات يمكنكم التواصل على البريد الإلكتروني nra@trc.gov.om
الموقع الإلكتروني: www.trc.gov.om
هاتف: 22305459 , 22305353



مجلس البحث العلمي
The Research Council

The National Research Award Submission (Fifth Cycle/2018)

The Research Council is pleased to announce that we will be accepting applications for the National Research Award on 1/8/2018. The Award, in its fifth cycle, aims to encourage researchers to conduct high quality research of national relevance and is divided into two categories, as follows:



Category 1:

Best published research led by a PhD holder or equivalent (Consultant or senior consultant in the medical field)



Category 2:

Best published research led by a young researcher (a non-PhD holder)

Research Fields:



General Conditions:

- The applicant must be the first author, whose name appears first on the published research or the corresponding author marked by the publisher.
- The research topic must be of relevance to the Sultanate of Oman and fall under one of the six research fields of the award.
- The published research must not have won any other award nationally or internationally.
- The research must have been published after the 30th of June 2015 in a refereed journal indexed in Scopus or Web of Science or in one of the Arabic periodicals listed in the award's page on the TRC website.
- The applicant must submit proof that the journal in which the research is published is indexed in Scopus or Web of Science at the time of the publication.
- An applicant is permitted to submit only one application for the award. All applications will be excluded if the applicant submits more than one application.
- Researchers are required to provide any information that may be requested by TRC.
- The award evaluation committee members are not allowed to compete for the award or participate as members of the research team competing for the award.
- The evaluation committee's decision is final and no objection in this regard will be entertained.
- The applicant is responsible for obtaining and presenting the consent of all co-authors of the published research competing for the Award.
- The Award winners must be willing to attend and present their winning research at the TRC Annual Researcher Forum.
- Only complete applications submitted electronically through the Research Council's website and with the required documents attached will be considered.
-
- The application system will be closed at 2:00 pm on Thursday October 4th, 2018.

Specific Conditions

- Applicant for Category I must be a PhD holder or equivalent (Consultant or senior consultant for the medical field)
- Applicant for Category II must be a non-PhD holder at the time the research was published.

If you have any enquiries, please contact us at nra@trc.gov.om
Website: www.trc.gov.om
Tel: 22305353 ,22305459